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Protokół Nr 8 

z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji, odbytego w dniu 23.04.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 14:45. 

 

Obecność według załączonej listy obecności – 5/5 radnych 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczył Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Natasza Ksobiak powitała wszystkich zebranych. 

Następnie przypomniała, że porządek obrad posiedzenia obejmuje rozpatrzenie skargi na 

bezczynność burmistrza Więcborka oraz Petycji w sprawie udziału w plebiscycie i rankingu 

„Lider Usług Publicznych” i sprawy różne. 

 

Prządek obrad przyjęto bez zmian. 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Komisji Pani Natasza Ksobiak poprosiła  

o odniesienie się do spraw zawartych w obu pismach, przez Zastępcę Burmistrza Więcborka 

Pana Jacka Masztakowskiego. Treść wniesionych pism została przesłana radnym – członkom 

komisji, wraz z zaproszeniem na posiedzenie, zatem nie było konieczności odczytywania ich 

na spotkaniu. 

a) skarga na bezczynność Burmistrza Więcborka, 

Przedmiotowa skarga wpłynęła nie tylko na bezczynność Burmistrza Więcborka, ale również 

Rady Miejskiej w Więcborku. Wnoszący zarzuca Burmistrzowi i Radnym rażące naruszenie 

prawa odnośnie brakującego oświetlenia ulicznego w mieście. Według skarżącego do 

wykonania oświetlenia obliguje ww. prawo. W piśmie wymienionych zostaje szereg ulic, na 

których takie oświetlenie powinno się pojawić. Jeżeli chodzi o ulice: Szkolna, Widokowa, jest 

już wykonana stosowna dokumentacja i w perspektywie czasu Gmina zamierza tą inwestycję 

zrealizować. Pozostałe ulice są małe, nieczęsto odwiedzane przez mieszkańców, między 

innymi droga do ogródków działkowych przy Osiedlu Plebanka (droga polna), że trudno 

doszukać się racjonalności i zasadności priorytetowego usytuowania w tych miejscach 

oświetlenia. 

Zgodnie z zapisami Kodeksu postępowania administracyjnego skargi należało rozdzielić i tak 

skarga na bezczynność Burmistrza została skierowana do Rady Miejskiej, natomiast skarga na 

bezczynność Rady skierowana została do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, jako organu 

nadzorczego ze stosownym wyjaśnieniem i uzasadnieniem. W przekazanym do Wojewody 

piśmie nakreślono problematykę i wskazano uchwałę Rady Miejskiej podjętą już w tematyce 

budowy oświetlenia. Podano również, że skarga na bezczynność może być wniesiona tylko 

wówczas, gdy przepisy prawa nakazują organowi określone działanie w danej kwestii. W tym 

przypadku tak jest, bo przepisy prawa mówią jedynie, że do zadań gminy należy oświetlenie 

placów, ulic itd. Prawo energetyczne mówi z kolei o organie uprawnionym do podjęcia 



2 
 

działań w tym temacie i jest to stricte gmina. Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcborka 

bezczynność w zakresie budowy oświetlenia ulicznego, a tak naprawdę każdego roku na 

wniosek sołtysów, mieszkańców gminy Więcbork i własnych spostrzeżeń, i ustaleń 

przedstawia w projekcie budżetu zadania związane z budową oświetlenia. Każda taka decyzja 

poprzedzona jest analizą zasadności wniosku pod względem bezpieczeństwa, technicznym,  

a przede wszystkim finansowym. Ten ostatni aspekt determinuje sposób istotny realizację 

ww. zadania. Radni Rady Miejskiej w Więcborku uchwalając budżet na dany rok, a następnie 

przyjmując sprawozdanie z jego realizacji weryfikują sposób wykonania poszczególnych 

przedsięwzięć. W ostatnich sześciu latach Gmina Więcbork przeznaczyła na budowę nowych 

punktów świetlnych kwotę 871.980,37 zł. Wobec powyższego trudno zarzucić Burmistrzowi, 

jak i radnym Rady Miejskiej w Więcborku bezczynność w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner zapytał ile lat tego oświetlenia we wskazanych lokalizacjach nie 

ma? 

 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że nigdy nie było tam oświetlenia. Gmina sukcesywnie, 

widząc zasadność i zapotrzebowanie, stara się w różnych lokalizacjach montować 

oświetlenie. W  bieżącym roku taka instalacja będzie montowana na ul. W. Witosa w Wituni 

za niemal 200.000,00 zł, a odnośnie inwestycji na ul. Szkolnej i Widokowej w Więcborku jest 

już przygotowana stosowna dokumentacja techniczna, która według wstępnych ustaleń ma 

zostać wprowadzona do projektu budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. Jeżeli chodzi o  

ul. Spacerową na odcinku od ul. Powstańców Wielkopolskich do ul. Wojska Polskiego, to tam 

również planuje się rozpoczęcie zadnia od przygotowania dokumentacji, ale w tej lokalizacji 

dopiero zabudowa mieszkaniowa powstaje. Każdy budżet ma swoje możliwości, ale 

sukcesywnie tam gdzie jest to uzasadnione, nowe oświetlenie się pojawia.  

 

Radny Andrzej Wenda wskazał, że skarżący w piśmie podaje sporo ulic, na których jego 

zdaniem oświetlenie powinno się pojawić. Z wyjaśnień Burmistrza wnioskuje jednak, że  

racjonalność wykonania zadania argumentuje gęstość zabudowy tj. tam gdzie jest większe 

skupisko i zwarta zabudowa zachodzi przesłanka za wykonaniem oświetlenia. 

 

Zastępca Burmistrza potwierdził powyższe. 

 

Radny Wenda chciał też wiedzieć, w jakim przypadku Gmina decyduje się na założenie 

oświetlenia solarnego? 

 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że oświetlenie tego typu zakładane jest w miejscach, gdzie 

koszt ciągnięcia linii energetycznej jest niewspółmierny do potrzeb danej lokalizacji. Ma to 

np. zasadność w sołectwach przy oświetlaniu przystanków, czy miejsc odbioru dzieci przez 

autobus szkolny. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję przystępując do sformułowania stanowiska 

Komisji. 

 

W związku z powyższym wypracowana została następująca opinia Komisji dla Rady 

Miejskiej w Więcborku, stanowiąca uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniesionej Skargi: 
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W dniu 30 marca 2021 roku wpłynęła do Urzędu Miejskiego w Więcborku skarga Pana T. B. 

na bezczynność Burmistrza Więcborka i Rady Miejskiej w Więcborku. Zgodnie z art. 229 

pkt. 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 

2020r. poz. 256 ze zm.) skarga na bezczynność Burmistrza Więcborka według właściwości 

została skierowana pismem nr ZBW.1511.1.2021 z dnia 13 kwietnia 2021r. do rozpatrzenia 

przez Radę Miejską w Więcborku. 

Natomiast na podstawie art. 229 pkt. 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks 

postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020r. poz. 256 ze zm.) skarga na bezczynność 

Rady Miejskiej w Więcborku według właściwości została skierowana pismem nr 

ZBW.1511.2.2021 z dnia 13 kwietnia 2021r. do rozpatrzenia przez Wojewodę Kujawsko – 

Pomorskiego. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: 

 

Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcbork bezczynność w zakresie budowy oświetlenia 

ulicznego. Każdego roku na podstawie złożonych wniosków radnych, sołtysów i 

mieszkańców Gminy Więcbork oraz własnych spostrzeżeń i ustaleń Burmistrz Więcborka 

przedstawia w projekcie budżetu zadania związane z budową oświetlenia ulicznego. Każda 

taka decyzja poprzedzona jest analizą jego zasadności tak pod względem bezpieczeństwa, 

technicznym, a przede wszystkim finansowym. Ten ostatni aspekt determinuje w sposób 

istotny realizację ww. zadania. Radni Rady Miejskiej w Więcborku uchwalając budżet na 

dany rok, a następnie przyjmując sprawozdanie z jego realizacji weryfikują sposób realizacji 

poszczególnych przedsięwzięć. W ostatnich 6 latach Gmina Więcbork przeznaczyła na 

budową nowych ulicznych punktów świetlnych kwotę: 871.980,37zł., zatem trudno zarzucić 

tak Burmistrzowi Więcborka jak i Radnym Rady Miejskiej w Więcborku bezczynność w tej 

kwestii. Jednocześnie należy zwrócić uwagę, że art. 18 ust.1 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997r. 

Prawo energetyczne (Dz.U.2021.716) określa, że do zadań własnych gminy w zakresie 

zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy m.in. planowanie 

oświetlenia znajdujących się na terenie gminy. Nie jest to przepis nakładający na organy 

gminy obowiązku w tym zakresie a jedynie wskazanie podmiotu właściwego do realizacji 

takich zadań. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020r. poz. 713, 1378) skargę na bezczynność organu 

można wnieść, gdy organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem.  

W omawianym przypadku zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane zarówno 

przez Burmistrza Więcborka jak i Radę Miejską w Więcborku w kwestii oświetlenia 

ulicznego nie uzasadniają stwierdzenia bezczynności. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną. 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji podjęta została jednogłośnie 

 

b) Petycji o opinię w sprawie udziału w plebiscycie i rankingu „Lider Usług Publicznych 
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Petycja dotyczy zaproszenia Gminy Więcbork do udziału w ww. Plebiscycie w obszarach: 

 Wykonania rekonesansu w obszarze związanych wykonywaniem zadań własnych 

określonych Inter alia w art. 7 ust 2 pkt 17 Ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020r. poz. 713, 1378) – mianowicie :wdrażania programów 

pobudzania aktywności obywatelskiej za okres ostatnich dwóch lat, 

 Zaplanowania rekonesansu uczestnictwa Gminy w jednym z dostępnych na rynku 

programów walidacji jakości obsługi interesantów, tak wymóc porównać działania gminy 

i proces usprawniania i zaspokajania potrzeb interesantów na tle innych gmin. 

Po przeanalizowaniu treści skargi Petycji uznano, że jest ona skierowana bezpośrednio do 

kierownika jednostki i jako taka powinna zostać rozpatrzona przez Burmistrza Więcborka.  

Obecnych 5 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

W sprawach różnych Radny Wegner wnioskował w sprawie sprawdzenia jakości wody. 

Proponował, aby sprawdzić jej jakość jeszcze przed chlorowaniem, a tym samym ujawnić jej 

skład. 

Zastępca Burmistrza Więcborka zapewnił, że takie badania są każdorazowo przez ZGK 

wykonywane. Woda sprawdzana jest ”przy wejściu” i „przy wyjściu”. Niemniej zapyta 

Prezesa, jak to wygląda. 

Radna Brygida Migawa zgłosiła, że pojawiły się sygnały od mieszkańców Sypniewa, iż 

pracownicy ZGK w Więcborku, zbierający odpady BIO nie zostawiają worków. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że często worki zostawiane są na ogrodzeniu 

posesji i są zwiewane przez wiatr. Bywa też, że przechodzący obok, zabierają te worki dla 

siebie. Jednakże nie ma problemu z wyjaśnieniem tej sprawy, gdyż na samochodach są 

zamontowane kamery i można sprawdzić, czy worki rzeczywiście zostały zostawione, czy 

nie. 

W tej części porządku obrad poruszono również kwestie dotyczące funkcjonowania 

Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w czasie pandemii. W tej kwestii uznano, że 

warto byłoby spotkać się z przedstawicielami ww. Jednostek i wyjaśnienie spraw, które 

zgłaszane są radnym przez mieszkańców. Problem ten postanowiono poruszyć w szerszym 

gronie radnych na najbliższym posiedzeniu Komisji Połączonych Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji 

 

/-/ Natasza Ksobiak 
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